
Komisja Porządku Publicznego, Zdrowia,  

Spraw Społecznych i Samorządowych 

6 grudnia 2021 r. 

 
Zastępca Przewodniczącej Komisji Radna Anna Krzystyniak 

Dzień dobry. Ja rozpoczynam Komisję, ponieważ Pani, Pani nasza Przewodnicząca ma chwilowe problemy 

z Internetem, więc ja chciałam Państwa powitać na Komisji Porządku Publicznego, Zdrowia, Spraw 

Społecznych i Samorządowych. Dzień dobry wszystkim. Dzień dobry wszystkim Radnym, Naczelnikom 

Wydziałów i Kierownikom. Nasza Pani Przewodnicząca. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Tak, jestem już. Dzień dobry. Czy słychać mnie?  

Głosy w tle 

Tak. 

Tak. 

Tak. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Dziękuję. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Radna Anna Krzystyniak 

Czyli ja oddaję prowadzenie Pani Przewodniczącej. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Ale Aniu, proszę, bardzo proszę, prowadź. Ja, ja się włączę później. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Radna Anna Krzystyniak 

Dobrze, dobrze Pani Doktor. Jeżeli tylko mój głos mi pozwoli na to, bo jestem po, po infekcji, to będę starała 

się to zrobić jak najsprawniej. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

No, jeżeli to. (niewyraźne) ale Aniu, ja, ja się już włączyłam, więc dobrze, to ja już poprowadzę. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Radna Anna Krzystyniak 

Dobrze, będę wdzięczna Pani Doktor. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Bardzo serdecznie Państwa witam i przepraszam, ale musiałam do Urzędu (niewyraźne), no bo się bardzo 

wiele rzeczy mi wydarzyło w domu z kłopotami. Serdecznie Państwa witam i bardzo proszę o 

poinformowanie mnie kto z Państwa jest obecny, obecny dzisiaj. Pani Wiceprzewodnicząca Anna 

Krzystyniak. Tak, jest obecna. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Radna Anna Krzystyniak 

Dzień dobry, jestem. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Pani Radna Lidia Gajdas. 

Radna Lidia Gajdas 
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Tak, jestem. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Pani Radna Lidia Gajdas?  

Radna Lidia Gajdas 

Tak, jestem. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Pani Radna Ola Siembiga jest. 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Jestem, dzień dobry. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Dzień dobry. Pan Radny Grzegorz Gwóźdź. 

Radny Grzegorz Gwóźdź 

Obecny, dzień dobry. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Dzień dobry. Pan Radny Wojciech Czarnota. 

Radny Wojciech Czarnota 

Dzień dobry, jestem i chciałem powiedzieć, że z przerwami słyszę Panią. Nie wiem czy pozostali, ale tak 

jakby zacinało. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Ja się bardzo cieszę, że ja w ogóle coś mogę powiedzieć i że Was widzę. Jest duży problem dzisiaj 

internetowy. 

Radny Wojciech Czarnota 

Natomiast słyszę co drugie słowo czasami. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Bardzo serdecznie witam wszystkich Państwa Gości. Ale wszyscy tak słyszycie?  

Zastępca Przewodniczącej Komisji Radna Anna Krzystyniak 

Nie. Ja słyszę wszystko, raczej całą wypowiedź Pani Urszulia. 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Ja też słyszę dobrze. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Dobrze. Dobrze, w takim razie przejdźmy do porządku obrad. Będzie troszeczkę zmian w projekcie 

uchwały. Przepraszam. (niewyraźne) Autopoprawka w punkcie 7, w zaopiniowaniu projektu uchwały w 

sprawie zmiany Uchwały Nr X/194/19 Rady Miasta Tychy z dnia 29 sierpnia 2019 w sprawie przyjęcia 
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Statutu Młodzieżowej Rady Miasta. Będzie autopoprawka. No i będziemy uzupełniać jeszcze nasz 

porządek pracy, plan pracy na przyszłe półrocze. Czy mamy jeszcze jakieś zmiany? Nie widzę, dziękuję 

bardzo. W punkcie 3 mamy przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji Porządku Publicznego, Zdrowia i 

Spraw Społecznych i Samorządowych z dnia 22 listopada 2021. Czy mamy uwagi? Protokół jest u nas w 

naszych materiałach samorządowych. Nie widzę. Przechodzimy do punktu 4-ego. Informacja dotycząca 

otyłości dzieci i młodzieży w mieście Tychy. Mamy dwa materiały na dzisiejszą Komisję (niewyraźne) i 

przygotowany przez Miejskie Centrum Oświaty. Bardzo proszę, kto z Państwa, bo ja, naprawdę dzisiaj 

proszę się nie gniewać, ale nie wiem kto z Państwa jest z Wydziału. Jest, jest Pani Naczelnik. Widzę już, 

dziękuję. Bardzo proszę. 

Naczelnik Wydziłu Spraw Społecznych i Zdrowia Iwona Bińkowska 

Dzień dobry. Szanowni Państwo, Wydział Zdrowia przesłał Państwu taką krótką informację, to, co udało 

nam się tutaj zdobyć na temat otyłości dzieci. Rozumiem, że Miejskie Centrum Oświaty również przesłało 

do Państwa informację. Jak Państwo widzicie, w 2018 roku u dzieci u nas w wieku od 0 do 18 lat było 319 

osób otyłych, zaś w roku 2019 to 294 osoby. Szanowni Państwo, jak sobie sprawdziłam, w 2019 roku 

mieliśmy populację od 0 do 18, 22 637, czyli  otyłych dzieci mamy 1,29%. No, tak jak pisaliśmy, 

próbowaliśmy, żeby było jakiekolwiek zadanie tutaj, żeby coś podziałać odnośnie otyłości, niestety na 

konkurs nie zgłosiła nam się, nie zgłosił nam się żaden oferent. Mamy nadzieję, że w przyszłym roku uda 

nam się cokolwiek tutaj podziałać w tym kierunku. Ale jak Państwo czytaliście informacje z MCO, szkoły 

również bardzo dużo tutaj prowadzą działań, aby zapobiegać otyłości dzieci. Jeżeli macie Państwo jeszcze 

jakieś pytania, to postaram się odpowiedzieć. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Dziękuję bardzo. Czy mamy, przepraszam, ale nie widzę, czy mamy z Miejskiego Centrum Oświaty kogoś? 

Jest Pani Dyrektor. Bardzo serdecznie witam  i bardzo proszę opowiedzieć o tym, co Państwo napisaliście, 

ponieważ bardzo ładnie to zostało też przygotowane. Bardzo proszę Panią Dyrektor. Zrobiła się cisza. Jest 

Pani Dyrektor? Nie słychać nic. Mikrofon. Tak, ale proszę Pani, Pani Dyrektor nie ma mikrofonu. Nie 

słyszymy nic. Ma Pani wyłączony chyba mikrofon. Tak. Jak dać znać Pani Dyrektor? Zadzwonić. Nie, nie, 

nie, to pomyłka. Ja chciałam zadzwonić do Pani Dyrektor, bo nic nie słyszymy. Tak. Teraz zobaczymy. Na 

pewno ma wyłączony mikrofon. Tak, na pewno ma. Przedtem miała włączony. Ona nie słyszy. 

Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty w Tychach Dorota Gnacik 

Witam, dzień dobry. Ja tutaj mam problemy techniczne. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

My nic nie słyszymy. Jest kompletna cisza. Proszę sprób... 

Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty w Tychach Dorota Gnacik 

(niewyraźne)  

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

No to będzie, to w takim razie będziemy tylko rozmawiać o tym, co Państwo przygotowaliście pisemnie, no 

bo jak inaczej?  

Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty w Tychach Dorota Gnacik 

(niewyraźne)   

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
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Dobrze, dobrze. Dziękuję bardzo. Słyszeliście Państwo, dzisiaj się sprzęgło bardzo wiele widzę problemów 

sieciowych. Jesteście Państwo poinformowani. Materiał został przygotowany dokładnie. Tak rzeczywiście 

jest. Też należy wspomnieć tutaj w tym materiale o naszej uchwale z 2008 roku, która zabroniła 

niezdrowego żywienia, sprzedawania produktów niezdrowych w sklepikach. Kto z Państwa tej batalii nie 

zna, bo nie był w Radzie Miasta, była to długa batalia, włącznie z Sądem Administracyjnym w Gliwicach, 

który wygraliśmy. Natomiast ja chciałabym do Pani Naczelnik Iwony Bińkowskiej się odnieść jeszcze i 

zapytać, ja przypominam sobie dokładnie taką, to nie była kampania, to było właściwie cały program walki z 

otyłością dzieci prowadzony przez Klinikę Pediatrii i Chorób Metabolicznych w Ligocie, włącznie z Panią 

Profesor i pracownikami klinicznymi. To trwało 2 lata. Cieszyło się bardzo dużym powodzeniem. Myślę tak, 

też jeszcze przypominam sobie, że w strategii spraw społecznych również w czasie rozmów z 

mieszkańcami, ta sprawa walki z otyłością u dzieci też wyniknęła. Chciałam zapytać, czy nie moglibyśmy do 

tego tematu wrócić? Może się zastanowić. Ja zdaję sobie z tego sprawę, że to jest ogromna trudność, ale 

może by można było wejść w kontakt właśnie z Kliniką Chorób Metabolicznych Pediatrii w Katowicach 

Ligocie, może jakiś program udałoby się z jakichś tam pieniędzy skombinować. No, może by coś podziałać 

w tym kierunku?  

Naczelnik Wydziłu Spraw Społecznych i Zdrowia Iwona Bińkowska 

Szanowni Państwo, no ja sobie programu z dziećmi nie przypominam. Rozmawiałyśmy dzisiaj w Wydziale 

na ten temat. Pani Profesor Zahorska-Markiewicz prowadziła dla nas program, ale dla dorosłych. To było 

odchudzanie kompleksowe, gdzie udział, gdzie prowadzili zajęcia lekarze, rehabilitanci i psychologowie i to 

było. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Dla dorosłych, tak? Dla dorosłych?  

Naczelnik Wydziłu Spraw Społecznych i Zdrowia Iwona Bińkowska 

Tak, dla dorosłych i to było, z tego co tam zdołałyśmy dosięgnąć, do tych dokumentów, bo wiecie, to już jest 

troszeczkę wszystko zarchiwizowane, to tam to było chyba po 2 bloki w roku  po 3 miesiące. Z tym, że 

obecnie te wszystkie programy z otyłością prowadzą takie poradnie leczenia otyłości, to się teraz chyba 

nazywa Poradnie Zaburzeń Metabolizmu i to jest wszystko finansowane z NFZ-u. Oczywiście, ja sobie 

rozeznam, bo jeżeli cokolwiek chcielibyśmy tutaj robić, to to jest znowu program polityki zdrowotnej i 

musiałabym zobaczyć, skontaktować się znowu z agencją i zobaczyć co możemy zrobić jako miasto. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Tak, tak, rozumiem. Dobrze, żeby można było przynajmniej podjąć jakąś, jakąś inicjatywę w tej. 

Naczelnik Wydziłu Spraw Społecznych i Zdrowia Iwona Bińkowska 

No to ja sprawdzę sobie. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Tak, bardzo proszę. 

Radna Lidia Gajdas 

Pani Przewodnicząca. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Bardzo proszę. 
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Radna Lidia Gajdas 

Chciałam Państwu. Chciałam Państwu powiedzieć, że chyba od, nie wiem, 2 tygodni, najdalej 3 tygodni w 

Szpitalu Miejskim działa Oddział Kliniczny Chorób Metabolicznych, właśnie dla dzieci. Tam 

prawdopodobnie jest jakiś nawet Profesor, który przyjeżdża, zajmuje się tymi dziećmi. Ja myślę, że Pani 

Naczelnik mogłaby tutaj skorzystać właśnie z tego naszego Szpitala na Cichej, bo skoro ten oddział tam 

powstał, to jest świeżynka, to dopiero powstało, więc tam chyba możemy też jakieś, o jakimś programie z 

nimi porozmawiać, czy jakiejś wiedzy większej takiej od nich, z tej wiedzy skorzystać. Myślę, że takie 

spotkanie byłoby dobre, skoro ten oddział tam jest. 

Naczelnik Wydziłu Spraw Społecznych i Zdrowia Iwona Bińkowska 

Oczywiście, skontaktuję się z Panem Doktorem Krawczykiem. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Tak, ja bardzo dziękuję za tą informację, bo tak naprawdę to chyba nic nie wiedzieliśmy o tym i oczywiście 

jest to znakomita droga do jakiejkolwiek rozmowy na ten temat. Myślę, że mając taki oddział, no należałoby 

to, że tak powiem, wykorzystać we właściwy sposób. Bardzo dziękuję. Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać 

głos w tym temacie? Nie widzę. W takim razie przejdźmy do planu pracy na pierwsze półrocze 2022 roku. 

Taką propozycję ja Państwu przedstawiłam, niekompletną. Wiem, że będą uzupełnienia tego planu pracy i 

będzie też zmiana, to już wiemy, w czerwcu. 1 punkt będzie brzmiał - omówienie zmian w statutach 

jednostek pomocniczych miasta Tychy, bez tego dodatku z wynikiem konsultacji. Natomiast, bardzo proszę, 

otwieram dyskusję, czy w ogóle propozycje dotyczące punktów planu pracy. Bardzo proszę. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Radna Anna Krzystyniak 

To ja, Pani Przewodnicząca, poproszę o głos. Ania Krzystyniak. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Tak, bardzo proszę. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Radna Anna Krzystyniak 

Ja widzę, że tutaj w styczniu mamy taki wolny ewentualnie obszar do zagospodarowania, jeżeli chodzi o 

tematy związane ze sprawozdaniami. Proszę mi powiedzieć, czy to będzie oczywiście zasadne, ale czy 

możemy, moglibyśmy właśnie uzyskać informacje, czyli takie sprawozdanie z realizacji programów 

prozdrowotnych, profilaktycznych dla mieszkańców Tychów, bo teraz rozmawiamy o zapobieganiu właśnie 

otyłości, ale myślę, że jako miasto, wiem, że są pewne ograniczenia finansowe i że nie wszystko jesteśmy w 

stanie przeprowadzić, natomiast wiemy o profilaktycznych działaniach, takie jak szczepienia przeciwko 

różnym chorobom, czy my byśmy też mogli poznać jeszcze w jakich obszarach my jako miasto działamy w 

obszarze profilaktyki zdrowia? I takie sprawozdanie z realizacji programów prozdrowotnych, 

profilaktycznych dla mieszkańców miasta Tychy, czy taki program mógłby się ewentualnie w styczniu 

znaleźć, jeżeli chodzi o Komisje?  

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Oczywiście, jeśli o mnie chodzi, tak. Zapytam tylko Panią Naczelnik Bińkowską, czy, bo Państwo 

przedstawiacie nam sprawozdania z programów profilaktycznych, ich realizacji, czy to jest, byłoby w tym 

czasie możliwe?  

Naczelnik Wydziłu Spraw Społecznych i Zdrowia Iwona Bińkowska 

Najprawdopodobniej, a kiedy? Kiedy, jeżeli może mi powiedzieć Pani Doktor, kiedy jest Komisja w styczniu?   
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Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

17 stycznia. 

Naczelnik Wydziłu Spraw Społecznych i Zdrowia Iwona Bińkowska 

17 stycznia. Powinnyśmy już coś wiedzieć. Powinniśmy już coś wiedzieć także, no powiemy, ile 

zaszczepiliśmy na grypę, ile na HPV (niewyraźne)  

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

No właśnie. 

Naczelnik Wydziłu Spraw Społecznych i Zdrowia Iwona Bińkowska 

I jak przebiegało 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Dobrze. 

Naczelnik Wydziłu Spraw Społecznych i Zdrowia Iwona Bińkowska 

Jak (niewyraźne) program odnośnie depresji u dzieci. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Dobrze, dobrze. W takim razie wprowadzamy w punkcie 1 temat pod tytułem "Sprawozdanie z realizacji 

programów profilaktycznych prozdrowotnych dla mieszkańców miasta Tychy". Może tak być?  

Zastępca Przewodniczącej Komisji Radna Anna Krzystyniak 

Tak, bardzo dziękuję Pani Przewodnicząca. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Bardzo proszę. 

Radna Lidia Gajdas 

Pani Przewodnicząca, mogę zabrać głos?  

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Bardzo proszę. 

Radna Lidia Gajdas 

Dziękuję, dziękuję. Ja oczywiście co do całego planu pierwszego półrocza nie mam jakichś zastrzeżeń. 

Uważam, że w takiej formie, żebyśmy go przyjęli. Natomiast mam propozycję, abyśmy się może też w 

styczniu zajęli tak naprawdę jeszcze COVID-em. Już powiem,  myślę, że powinno nas zainteresować, 

mnie bardzo to interesuje, jaka u nas w ogóle jest ta zachorowalność na COVID-a, to znaczy  z 

przedzieleniem na wiek dzieci nie wiem, tam na przykład do 18-ego roku życia. Od 18-ego do na przykład 

45-ego i potem seniorzy, i to samo byłoby, jeżeli chodzi o szczepienia, jak my w ogóle jako miasto 

wyglądamy w tym wyszczepianiu? Tylko tak jak mówię, z podzieleniem na wiek. Nie ogólnie, że w mieście 

wyszczepialność jest na poziomie nie wiem, tam 50% czy 60%, tylko dokładnie mamy do 18-ego roku życia 

chłopców zaszczepionych tyle, dziewczynek tyle, jak to wszystko wygląda, bo teraz jeszcze przed 

momentem, jak patrzyłam na wiadomości, no sytuacja jest coraz to gorsza, przynajmniej tak media podają, 
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co bardzo niepokoi to ostatnia wiadomość właśnie medialna, że powstają gdzieś na szybko jakieś oddziały 

COVID-owe dla dzieci. Więc tutaj jest trochę takiego też myślę, bo my w mieście nie mamy, bo my w ogóle 

nie mamy przecież Oddziału Dziecięcego poza Szpitalem Miejskim. I takie pytanie jest, czy Szpital Miejski 

ewentualnie też może te dzieci przyjmować COVID-owe, czy gdzie te dzieci COVID-owe, do Ligoty będą 

trafiać? Jak to jest, bo tak naprawdę nie wiemy. Ogólnie myślę, że ten problem właśnie tej zachorowalności, 

tak jak powiedziałam, tej wyszczepialności, uważam, że powinien się znaleźć w planie pracy. Nie wiem, co 

Państwo na to, więc proszę. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Dziękuję bardzo i ja bym jeszcze dodała ilość zgonów w mieście, bo to też istotne. 

Radna Lidia Gajdas 

Tak, tak. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Bardzo proszę. Proszę o wypowiedzenie się odnośnie tego tematu, bo on dość skomplikowany jest. 

Radna Lidia Gajdas 

Tak.  

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Bardzo proszę. 

Radny Grzegorz Gwóźdź 

Jeżeli można. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Tak? 

Radny Grzegorz Gwóźdź 

W sumie to miałem inny temat, ale ponieważ Pani Radna zapytała, gdzie są te łóżka COVID-owe dla dzieci, 

no to z mojego rozeznania na pewno w szpitalu w Częstochowie i w szpitalu w Jastrzębiu, w Szpitalach 

Wojewódzkich, czy w Ligocie, szczerze mówiąc, nie wiem, ale ja chciałem jeszcze inny temat zgłosić. Też 

myślałem o styczniu, ponieważ tam był ten wolny termin. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Tak. 

Radny Grzegorz Gwóźdź 

Pojawiły się takie, znaczy, to już nawet dzisiaj jest informacja w prasie, że mamy jakiś problem z DPS-em w 

Kobiórze. Z uruchomieniem tego DPS-u. Nie ma zgody Wojewody. Może też byśmy się, nie wiem, tej 

sprawie przyjrzeli w styczniu, czy jest jakiś postęp, czy co się dzieje? No bo byliśmy w sierpniu, wydawało 

się, że wszystko jest na ukończeniu i jest na dobrej drodze, i nagle pojawił się jakiś chyba proceduralny 

problem. Nie wiem. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Bardzo proszę. Naturalnie, tylko bardzo proszę, jak sformułujemy to?  
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Radny Grzegorz Gwóźdź 

Nie wiem, funkcjonowanie po prostu DPS. To się nazywa 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Dobre Miejsce. 

Radny Grzegorz Gwóźdź 

Dobre Miejsce, tak? W Kobiórze. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Dobrze, wpisuję. Ja myślę, że wszystkie 3 tematy zmieszczą się spokojnie w styczniu, także można o tym 

rozmawiać. Piszę to wszystko, żebyśmy nie pomylili. Czyli. Ten ostatni temat. No o COVID-zie to nie wiem. 

No właśnie, pytanie zasadnicze, kto miałby przygotować ten temat o COVID-zie. Czy nasz Wydział 

Zdrowia? tylko, czy jeszcze chcielibyśmy mieć wiadomości (niewyraźne)  

Naczelnik Wydziłu Spraw Społecznych i Zdrowia Iwona Bińkowska 

Pani Doktor, czy mogę?  

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Tak, bardzo proszę. 

Naczelnik Wydziłu Spraw Społecznych i Zdrowia Iwona Bińkowska 

My jako Urząd o COVID-zie nie mamy żadnych informacji. Jedynie wiemy, ile szczepiliśmy w punktach 

szczepień. To wszystko ma Sanepid. Tutaj Państwo musicie się zwrócić do Sanepidu. Pan Doktor Gołdynia, 

myślę, że musi to przedstawić Państwu. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Dobrze, dobrze, no to już mamy wyjaśnioną sprawę. 

Radna Lidia Gajdas 

Ja myślę, Pani Doktor, Pani Przewodnicząca, że możemy, to co Pani Naczelnik oczywiście powiedziała, to 

do Sanepidu, ale tak samo możemy chyba wystąpić do Szpitala jednego i drugiego jak to się odbywa, tak 

żebyśmy tą wiedzę naprawdę mieli taką pełną. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Dobrze, dobrze. 

Radna Lidia Gajdas 

Dziękuję. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Dobrze, dziękuję bardzo. Czy jeszcze mamy jakieś tematy, czy jeszcze chcemy coś wprowadzić do planu 

pracy? Nie widzę. W takim razie chciałam poddać pod głosowanie plan pracy ze styczniowymi tematami. 1. 

Sprawozdanie z programów profilaktycznych prozdrowotnych dla mieszkańców miasta Tychy. 

Zachorowalność na COVID w zależności od wieku. I tutaj wymieniłem że do 18 lat, 18 do 45 i seniorzy. Oraz 

wyszczepialności, czyli omówienie po prostu tych tematów wyszczepialności też zgodnie z wiekiem i ilości 
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zgonów. I trzeci temat to jest funkcjonowanie DPS-u Dobre Miejsce. I koniec. W Kobiórze, tak. Czy ktoś z 

Państwa jest przeciw takiemu planowi pracy?  Nie widzę. Kto się wstrzymał? Rozumiem, że akceptujemy 

ten plan pracy w tym wydaniu. Przechodzimy do punktu kolejnego, jest to (niewyraźne) projektu uchwały w 

sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rady Miasta na pierwsze półrocze. To zawsze wiecie Państwo, 

wygląda w ten sposób, że na sesji dopiero wszystkie te plany pracy z wszystkich Komisji spływają, a 

wszystkie Komisje wcześniej przed sesją opiniują ten plan pracy. Bardzo proszę. Plan pracy wszystkich 

Komisji. Kto z Państwa jest przeciw temu planowi, temu projektowi uchwały? Nie widzę. Ktoś się wstrzymał? 

Jednogłośnie zgodziliśmy się z projektem tej uchwały. (niewyraźne) projektu uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały Nr X/194/19 Rady Miasta Tychy z dnia 19 sierpnia 2019 w sprawie przyjęcia Statutu Młodzieżowej 

Rady Miasta Tychy. (niewyraźne) Jeszcze nie ma. I to jeszcze, czy mogę poprosić w takim razie  

(niewyraźne) Referent jedzie, jedzie z Krakowa. W takim razie omówimy najpierw punkt 8. Zaopiniowanie 

projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i parkowanie pojazdu usuniętego z drogi 

oraz wysokości kosztów w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu na rok 2022. Bardzo proszę. 

Przedstawiciel Straży Miejskiej w Tychach Tomasz Kwas 

Witam Państwa, Tomasz Kwas, Straż Miejska. Pragnę przedstawić projekt uchwały w sprawie ustalenia 

opłat za usunięcie i parkowanie pojazdu usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów w przypadku 

odstąpienia od usunięcia pojazdu na rok 2022. Uchwała zawiera stawki opłat i kosztów, które mają 

obowiązywać w przyszłym roku. Jest to uchwała cykliczna. Do podejmowania stosownej uchwały obligują 

nas przepisy Ustawy Prawo o Ruchu Drogowym, które mówią, iż Rada Powiatu, biorąc pod uwagę 

konieczność sprawnej realizacji zadań oraz koszty usuwania przechowywania pojazdów na obszarze 

danego powiatu, ustala corocznie w drodze uchwały te opłaty. W porównaniu do stawek obowiązujących w 

roku bieżącym wysokość stawek w uchwale na rok 2022 nie uległa zmianie. Jeśli są jakieś pytania, jestem 

do Państwa dyspozycji. Jeśli nie ja, to proszę o pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Dziękuję bardzo, otwieram dyskusję. 

Radny Wojciech Czarnota 

Chciałem, Wojciech Czarnota, chciałem zapytać. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Tak, bardzo proszę. 

Radny Wojciech Czarnota 

Jak jest realizowana ta uchwała, to znaczy ile mniej więcej takich opłat, takich wezwań do opłat się 

wystawia, czy za parkowanie, czy za usunięcie pojazdu, jakie są wpływy? No wiemy, że to wynika z ustawy, 

więc musi być, ale jak to funkcjonuje, że tak powiem?  

Przedstawiciel Straży Miejskiej w Tychach Tomasz Kwas 

W naszym mieście holowanych, usuwanych pojazdów jest stosunkowo mało. W tym roku, na przykład stan 

na dzień dzisiejszy to jest 71 pojazdów usuniętych. Jeśli chodzi o pojazdy odbierane od razu często się 

zdarza, że opłata jest uiszczana od razu. Jest to stawka z uchwały Rady Miasta. Problem występuje, kiedy 

osoba nie płaci od razu. W związku z wyrokiem Trybunału Konstytucyjnego z 2019 r. nie musi płacić przed 

odbiorem. Kiedyś było, że musi, w chwili obecnej nie. No i tu występują problemy, bo wiadomo jak jest ze 

ściągalnością, zwłaszcza że jeśli chodzi o ten przepis, czyli artykuł 130a Ustawy Prawa Ruchu Drogowego, 

ściśle przepisy co do ściągalności, w jakiej to ma być formie, nie zostały od 2019 roku  jeszcze określone. 

Nie wiadomo, czy to ma być postępowanie cywilne, czy tak jak inne postępowania, postępowanie 
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administracyjne. Część pojazdów, które trafiają na parki są to tak zwane wraki usuwane w trybie artykułu 

50a Ustawy Prawo o Ruchu Drogowym. I tu praktycznie właścicieli nigdy nie ma, więc niejako opłaty nie 

wpływają, aczkolwiek ściśle uchwała sama dotyczy artykułu 130. No, można powiedzieć, że w tym roku jest 

to mniej więcej pół na pół, czyli połowa pojazdów, która trafiła była usunięta w przypadku artykułu 130, 

połowa w przypadku artykułu 50. Nie jestem w stanie Panu dokładnie określić, udzielić odpowiedzi w chwili 

obecnej, jaki był wpływ pieniędzy w tym roku za usunięte pojazdy. Mogę to przygotować i ewentualnie Panu 

przedstawić. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Nie mam pojęcia... (niewyraźne) Dziękuję bardzo. Dziękuję bardzo. Kto z Państwa chciałby jeszcze zabrać 

głos? Nie widzę. Bardzo proszę. Przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa jest przeciw projektowi 

uchwały w tym kształcie, jaki przed chwilą został przedstawiony? Kto się wstrzymał? Projekt uchwały został 

przyjęty jednogłośnie. Łączy się już Mikołaj Figlarski. Tak, będziemy. To jest Przewodniczący Rady 

Młodzieżowej po nowych wyborach. I myślę, że już będziemy mogli ten punkt obojętnie, czy ma kamerkę, 

tylko żeby przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr X/194/19 Rady Miasta Tychy z dnia 29 

sierpnia 2019 r. w sprawie przyjęcia Statutu Rady Miasta, Młodzieżowej Rady Miasta. 

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Mikołaj Figlarski  

Dzień dobry Państwu.  

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Bardzo mi miło. Witam. 

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Mikołaj Figlarski  

Połączenie z Państwem. Mam przyjemność tutaj przedstawić Państwu właśnie projekt uchwały w sprawie 

zmiany Statutu Młodzieżowej Rady Miasta. Zmiana ta wynika z konieczności dostosowania Statutu 

Młodzieżowej Rady Miasta w związku z nowelizacją ustawy, która została przyjęta przez Sejm, podpisana 

przez Prezydenta. Urzędy, raczej, przepraszam, Rady Gminy są zobowiązane właśnie do wprowadzenia 

pewnych modyfikacji do Statutu Młodzieżowych Rad. I w ramach takiej jakby takiego minimum ustawowego 

to są kwestie dotyczące przede wszystkim wprowadzenia takich dodatkowych kompetencji. Ja to nazywam 

"zbiorcze interpelacje", możliwość składania przez Młodzieżową Radę Miasta projektów uchwał do Rady 

Miasta oraz kwestie związane z tak zwanymi delegacjami, czyli po prostu zwrotem kosztów przejazdu w 

związku z wykonywaniem mandatu Radnego Młodzieżowej Rady Miasta, a ustawa nowelizująca również 

tak jakby rozszerza te zapisy, przepraszam, przepisy związane z Młodzieżową Radą Miasta. W ustawie o 

samorządzie gminnym były bodajże tylko 3 takie zdania o Młodzieżowej Radzie Miasta. Teraz ta ustawa tak 

jakby to w sposób znaczący tu rozszerza te przepisy na poziomie ustawowym i do tego również właśnie na 

poziomie ustawowym przewiduje możliwość dodania do tekstów Statutów instytucji opiekuna Młodzieżowej 

Rady Miasta i również właśnie w ramach tych rozwiązań tutaj proponujemy wprowadzić właśnie możliwość 

powołania opiekuna Młodzieżowej Rady Miasta, który będzie wybierany przez Radę Miasta na wniosek 

Młodzieżowej Rady Miasta. Myślę, że w takim najważniejszym skrócie to są takie najważniejsze 

zagadnienia, które są związane z tą nowelizacją. Jeżeli Państwo by mieli jakieś pytania, to oczywiście 

chętnie powiem i tak tylko nadmienię, jeśli mogę, że właśnie podczas prac nad przygotowaniem tej uchwały 

zmieniającej Statut Młodzieżowej Rady Miasta, również w toku dyskusji tak postanowiliśmy, że w przyszłym 

roku jeszcze raz usiądziemy do tego Statutu. Bardziej takie sprawy organizacyjne będziemy chcieli omówić 

oraz kwestie związane z organizacją wyborczą, ale teraz już będziemy, ale w ramach tej uchwały 

grudniowej właśnie będziemy się zajmować tylko proponujemy tymi kwestiami wynikającymi ściśle z 

ustawy. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
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Dziękuję bardzo. Ta uchwała, którą otrzymaliście Państwo w materiałach wcześniej ma swoją 

autopoprawkę. Bardzo proszę jeszcze raz o, że tak powiem, jak gdyby zaznaczenie tej zmiany, tej zmiany. 

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Mikołaj Figlarski  

Już czytam Państwu. Tam w zapisie dotyczącym podróży, właśnie kwestii związanych z delegacją, 

(niewyraźne) (niewyraźne) Już, już. 

(niewyraźne)  

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

(niewyraźne) Zapytania. 

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Mikołaj Figlarski  

Tam w tych przepisach a propos delegacji, tam jest kwestia, że "Radny się zobowiązuje do podróżowania 

samochodem lub komunikacją miejską" i tutaj proponujemy zmiany właśnie na "lub innymi środkami 

transportu publicznego", bo tutaj istniała tak jakby, takie ryzyko, że zapis związany z transportem miejskim 

może być ściśle rozumiany przez transport miejski co by wykluczało w oczywisty sposób na przykład podróż 

koleją pomiędzy miastami. Oraz wykreślenie  punktu w punkcie 15 w kompetencjach Młodzieżowej Rady, 

tam ostatni, przedostatni podpunkt dotyczy tego, że tryb zgłaszania inicjatywy uchwałodawczej jest 

uregulowany w Statucie lub w odrębnej uchwale. Proponujemy właśnie wykreślić te słowa "lub w odrębnej 

uchwale", żeby zostawić do słowa "w Statucie miasta". 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Dobrze, dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. Nie widzę, w takim razie. 

Radny Wojciech Czarnota 

Wojciech Czarnota. Ja w kwestii formalnej, bo w materiałach mamy projekty tych uchwał sporządzonych na 

wniosek Młodzieżowej Rady Miasta.  Ja rozumiem, że te projekty uchwały z autopoprawką jako wersja 

ostateczna przeszły opiniowanie Radcy Prawnego, bo tutaj nie mamy tego i rozumiem, że od strony 

formalnej zostały tam zaopiniowane jakoś, tak? 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Z mojej wiedzy wynika, że projekt tej uchwały, tej zmiany był przez cały czas prowadzony, prawda, z 

Prawnikiem naszego Urzędu i jest ustalony, i zgodny z prawną opinią, że tak powiem, Prawnika naszego. 

Czy jeszcze ktoś chciałby zapytać? Nie widzę. Przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa jest przeciw 

przyjęciu projektu uchwały  w sprawie zmiany Uchwały Nr X/194/19 Rady Miasta Tychy z dnia 29 sierpnia 

2019 w sprawie przyjęcia Statutu Młodzieżowej Rady Miasta? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Projekt 

uchwały został zaopiniowany pozytywnie, jednogłośnie. Dziękuję bardzo. Przechodzimy do punktu 9-ego. 

Sprawy bieżące i wolne wnioski. Czy mamy coś do omówienia? 

Radny Wojciech Czarnota 

Wojciech Czarnota. Chciałem zapytać. Wracam do dyskusji, która jakiś czas temu była prowadzona. Ona 

wynikała ze zmiany uchwały w sprawie ilości wydanych zezwoleń na sprzedaż alkoholu. Wiemy również, że 

były wnioski pokontrolne i jeśli dobrze zrozumiałem, wynikiem tego było zlecone opracowanie analizy 

programu. Nie wiem, jak dokładnie się to nazywało. Wstępnie, jeśli dobrze pamiętam, w okolicach grudnia 

miały być jakieś już wnioski, efekty. Czy coś mógł, moglibyśmy wiedzieć, czy coś mógłbym wiedzieć, co się 

tutaj dzieje?   

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
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Panią Naczelnik Bińkowską poproszę. 

Naczelnik Wydziłu Spraw Społecznych i Zdrowia Iwona Bińkowska 

Szanowni Państwo, raport końcowy będziemy mieć 15-ego grudnia. Taki jest termin w umowie. Potem 

sprawdzimy oczywiście, mamy 2 tygodnie na sprawdzenie go i tak jak obiecałam w styczniu przedstawimy 

Państwu wyniki tego raportu. 

Radny Wojciech Czarnota 

Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Dziękuję bardzo. Czy jeszcze mamy jakieś pytania?  A nikt nie zapyta o koniec, że tak powiem, remontów 

dużych skrzyżowań i ulicy Mikołowskiej? Bo to się pojawia w listach mieszkańców i w telefonach. 

Radna Lidia Gajdas 

Na pewno Pani Przewodnicząca, Prezydent będzie mówił, myślę, że na pewno w sprawozdaniu. Tak, 

będzie Prezydent mówił i teraz jest Komisja Bezpieczeństwa przy Prezydencie, a więc o tym też będzie 

mowa, więc myślę, że się dowiemy. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Dobrze. Dziękuję Państwu bardzo serdecznie. Jeśli nie ma już żadnych tematów do omówienia, to życzę 

Państwu radosnych, spokojnych i przede wszystkim zdrowych Świąt Bożego Narodzenia. Wszystkim, 

którzy uczestniczą w Komisji. 

Zastępca Naczelnika Wydziału Prewencji w Tychach Marcin Stefański  

Przepraszam, Pani Przewodnicząca, czy mogę się wtrącić na chwileczkę? 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Bardzo proszę. 

Zastępca Naczelnika Wydziału Prewencji w Tychach Marcin Stefański  

Nie wiem, czy akurat tutaj to jest najlepsze... Marcin Stefański, przepraszam. Zastępca Naczelnika 

Wydziału Prewencji w Tychach. To jest najlepszy moment, żeby akurat na tej Komisji poruszać ten problem. 

Natomiast, akurat jestem zaproszony, więc skorzystam z okazji. Chodzi o to, że Szkoła Policji w Katowicach 

prowadzi  kursy dla nowo przyjętych policjantów. Tam to są policjanci, którzy będą pełnić służbę u nas w 

Tychach. I zwracała się do miasta, władz miasta szkoła o pomoc w realizacji tych kursów, większość miast 

się odezwało pozytywnie. Chodzi o ewentualne dofinansowanie dowozu tych kursantów do nas tutaj, do 

Tychów. Rzeczywiście, szkoleniem i służbami zajmiemy się we własnym zakresie. Natomiast, no szkoła 

wiadomo, jakie są problemy finansowe u nas. No zraca się z taką prośbą, czy ewentualnie władze miasta 

chciałyby partycypować, nie wiem, w dowozie, ewentualnie zapewnić jakiś dowóz czy cokolwiek. No 

jakąkolwiek pomoc w samych tych przejazdach tych kursantów. My z własnej strony, bo to ci policjanci trafią 

do mnie pod skrzydło, więc jakby obligujemy się do tego, że te służby ich będą wykorzystane w jak 

najlepszym, zbożnym celu na rzecz miasta. Natomiast no chcielibyśmy, no bo to nie do każdej, nie każde 

miasto musi dostać takich policjantów. My byśmy chcieli o nich zabiegać. Jak zresztą co roku, w zeszłym 

roku był problem z COVID-em, no teraz te służby jakby wracają. No i czy miasto, to takie jest moje pytanie, 

ewentualnie do rozważenia problem, czy miasto mogłoby w jakiś sposób pomóc nam, jako policjantom na 

przewóz tych kursantów? 
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Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Dziękuję bardzo. Bardzo serdecznie witam Pana Prezydenta Macieja Gramatykę, widzę, że jest i bardzo 

proszę o pomoc w odpowiedzi. 

Zastępca Prezydenta ds. Społecznych Maciej Gramatyka 

Dziękuję bardzo. Ja myślę, że po prostu Komendant Policji w Tychach powinien zwrócić się z jakimś 

wnioskiem do Prezydenta i wtedy będzie jednoznaczna odpowiedź. No możemy tu powiedzieć, że zawsze 

zależy nam na bezpieczeństwie, ale pewnie w kontekście trzeba by patrzeć na całą współpracę, bo miasto 

wspiera przecież Komendę Miejską Policji i Policję również finansowo. Nie wiem, jak to wygląda dokładnie 

w tym roku, możemy to sprawdzić. Myślę, że pewnie nie ma problemu co do zasady, ale tutaj zapewne taka 

droga byłaby najlepsza, czyli jednak wniosek Komendanta do Prezydenta i ostatecznie decyzja Prezydenta. 

Zastępca Naczelnika Wydziału Prewencji w Tychach Marcin Stefański  

Jeżeli tak tylko w kwestii uzupełnienia, to tak naprawdę nie jest nasz postulat jako Komendy Miejskiej w 

Tychach, bo my absolutnie nie narzekamy na pomoc miasta i nigdy na to nie narzekaliśmy. Tutaj 

wnioskodawcą tego była Szkoła Policji, która zwracała się już na pewno się zwracała pisemnie do władz 

miasta, do wszystkich miast, do których gdzieś tam tych kursantów dowożą i próbują, jakby wprowadzać te 

służby i to oni przez nas chcieli dotrzeć do władz i dopytać, czy coś, jakiś ruch tam został wykonany. 

Czekają właśnie na odpowiedź, czy miasto pomoże, czy nie pomoże? Ja tylko mogę, tak jak mówię, 

powiedzieć z własnej strony, że my się tymi kursantami zajmiemy w taki sposób, aby czegoś się nauczyli. 

Gdzieś pomogli w tym mieście, a część z nich, tak jak mówię, to są policjanci, którzy docelowo będą pełnić 

służbę w Tychach, już nasi kursanci. 

Zastępca Prezydenta ds. Społecznych Maciej Gramatyka 

Ja to sprawdzę jutro, na jakim etapie. Jeżeli było jakieś oficjalne pytanie, pismo w tej sprawie, to sprawdzę. 

Nawet jak nie było to też zorientuję się, jak wygląda sytuacja. Być może już były jakieś takie działania w 

przeszłości i można będzie do nich dotrzeć. Nie znam tej sprawy, więc musiałbym się zorientować. 

Zastępca Naczelnika Wydziału Prewencji w Tychach Marcin Stefański  

No dla mnie to też jest to jakaś nowość, bo zazwyczaj to po prostu sami jako Policja finansowaliśmy ten 

temat. Nie wiem, czemu szkoła teraz zwraca się o pomoc, czy mają problemy po prostu jakieś czy może nie 

tyle finansowe, bo to po prostu idzie z budżetu, ale może mają problemy ze sprzętem jakimś 

komunikacyjnym, w którym ewentualnie moglibyautobusami czy busami, którymi mogliby ich dowozić i tu 

jest kłopot. Tak jak mówię, też tej sprawy nie znam. Poproszono mnie tylko ewentualnie, żebym 

zasygnalizował ten kłopot  i prośbę o odpowiedź, jeżeli można, to można to przeze mnie. Jeżeli można 

bezpośrednio do szkoły się odezwać, to jest obojętne, obojętne może jak. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Dziękuję. 

Radna Lidia Gajdas 

A ja mam pytanie Pani Przewodnicząca do Pana Zastępcy Naczelnika, o jakiej ilości my kursantach w ogóle 

mówimy? 

Zastępca Naczelnika Wydziału Prewencji w Tychach Marcin Stefański  

Trudno mi to określić będzie jak to wyjdzie. Natomiast mogę się odnieść do lat poprzednich. To mniej więcej 

wychodziło tak, że przyjeżdżało do nas około 10 kursantów przez tydzień lub 2 tygodnie na te służby. I jakby 
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opiekowaliśmy się nimi, oni mieli służby i w patrolowym pionie i z dzielnicowymi, także poznawali te tajniki 

służby. Na zasadzie takich praktyk. Oczywiście, nie jest to jeszcze w pełni wyszkolony policjant, natomiast 

no gdzieś się tej pracy musi uczyć, a to najlepiej w praktyce. 

Radna Lidia Gajdas 

Ale ja pytam w kontekście tego dowozu, ile miasto miałoby tych ludzi dowieźć? Rozumiem, to są 

mieszkańcy Tychów, tak? Z Tychów mieliby ich dowieźć do Piotrowic do szkoły, tak?  

Zastępca Naczelnika Wydziału Prewencji w Tychach Marcin Stefański  

Nie, nie nie nie nie. To są kursanci, to są kursanci, którzy na co dzień są zakwaterowani, niekoniecznie 

muszą to być mieszkańcy Tychów, tak zresztą w oddziale też jest mnóstwo policjantów, którzy mieszkają 

poza Tychami. Zresztą ja też. Także to są kursanci, którzy na co dzień są zakwaterowani w Piotrowicach na 

szkole i tylko do nas przyjeżdżają na praktyki. One trwają tak jak służba 8-godzinna. Natomiast tak jak 

mówię, w poprzednich latach mniej więcej to było około 10 osób, które miały te służby w ciągu dnia. I to 

mniej więcej taka liczba by była, tak myślę, taka liczba, bo nie wiem jakie kursy teraz są przygotowane. Na 

ile ta szkoła jest przygotowana, ile przyjęła tych kursantów. Tak jak mówię, z poprzednich lat wychodziło to 

mniej więcej 10 osób dziennie przez około okres tygodnia lub 2. 

Radna Lidia Gajdas 

Rozumiem, taka konkluzja. Przez 2 tygodnie kursanci, którzy byliby przywożeni ze szkoły z Piotrowic do 

Tychów codziennie na 8 godzin na taką, nazwijmy kolokwialnie, praktykę. Tak?  

Zastępca Naczelnika Wydziału Prewencji w Tychach Marcin Stefański  

Dokładnie tak. 

Radna Lidia Gajdas 

I przez jaki okres to jest, jak to jest, 2 tygodnie? No ale co, w roku 2 tygodnie, czy jak?  

Zastępca Naczelnika Wydziału Prewencji w Tychach Marcin Stefański  

Sam kurs obecnie trwa, jest 2-miesięczny, bardzo krótki kurs. No ja byłem na 8-miesięcznym kursie, gdy 

przyjmowałem się do Policji, więc sam kurs jest strasznie krótki, więc myślę, że i praktyki też nie będzie 

jakoś tam strasznie dużo. Myślę, że taki kursant dostanie może tydzień, może 2 tygodnie maksymalnie 

takich służb. I temat jakby zamknięty. Natomiast te kursy są cyklicznie powtarzane dla nowych... nowo 

przyjętych policjantów, więc ta szkoła cały czas pracuje. Czy to będzie tak, że to będzie jeden kurs i koniec? 

Szkoła się też nie określiła, nie dała nam żadnych wytycznych, jak też często chce angażować się, na razie 

wstępnie po prostu rozeznaję temat,   czy będzie możliwość od miasta jakiejś pomocy w dowiezieniu. Nie 

wiem czy to finansowej, czy tak jak mówię, czy ewentualnie jakiegoś transportu. Mogę tylko spekulować, że 

nie będzie to jednorazowy temat. Ci policjanci i tak do nas trafiają, i tak do nas trafią, bo będziemy o to 

zabiegać, żeby mieć dodatkowe służby. I myślę, że to będzie kilka razy w roku. 

Radna Lidia Gajdas 

Dobrze, dziękuję bardzo. Myślałam, że Pan wie coś więcej, ale myślę, że tu Pan Prezydent już bardziej 

rozeznana sprawę. Oczywiście, dziękuję. Dziękuję za odpowiedź. 

Zastępca Naczelnika Wydziału Prewencji w Tychach Marcin Stefański  

Proszę. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
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Dziękuję bardzo. Czy jeszcze jakieś tematy chcemy poruszyć? Nie widzę. Bardzo Państwu dziękuję za 

udział w Komisji i wszystkim Gościom. Serdecznie dziękuję Panu Prezydentowi i zamykam posiedzenie 

Komisji. 

Dziękuję. 
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